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Oppdatert 17/09 2018 

Møte i arbeidsgruppen for Oria 10. september 2018 

Sted: UiO 
Tid: 10.00 – 15.00   
Referent: Asbjørn Risan 
Til stede: Sarah Loftheim (INN), Ahl Vegard Nilsen (UiB), Kathrine Aronsen (NTNU), 

Ane Noer Korssjøen (VID), Tone Christine Bøgh (UiO), Gunnhild Holmen 
(NB), Birgit Müller-Nilssen (OsloMet), Asbjørn Risan (Unit, avd BIBSYS) 

Forfall:  
 
Det ble meldt inn 2 saker til eventuelt. 
 

1 Velkommen, praktisk info 
Alle reiseregninger skal registreres i Statens system for reiseregninger. Informasjon om tilgang 
og pålogging vil bli sendt på epost. 
 
Arbeidsgruppen for Oria har fått ny sammensetning etter nyoppnevning av Rådgivende gruppe.  
Arbeidsgruppen består av følgende medlemmer: 

• Ahl Vegard Nilsen, Universitetet i Bergen (2018-2019) 
• Tone Christine Bøgh, Universitetet i Oslo (2016-2018) 
• Gunnhild Holmen, Nasjonalbiblioteket (2018-2019) 
• Sarah Loftheim, Høgskolen Innlandet (2018-2019) 
• Katrine Aronsen, NTNU (2016-2018) 
• Ane Noer Korssjøen, VID vitenskaplige høgskole (2018-2019) 
• Birgit Müller-Nilssen, OsloMet - storbyuniversitetet (2018-2019) 

 
De ulike medlemmene presenterte seg og sin bakgrunn. 
 
Funksjonstiden vil kunne bli justert. 
 

1.1 Gjennomgang av oppfølgingspunkter fra tidligere referat 
Oppfølgingspunkter fra tidligere referat er oppsummert i et eget dokument der de er gruppert i 
fullførte, påbegynte og ikke påbegynte oppgaver. Se vedlegg 1. 
 
Referat fra tidligere møter ble godkjent og vil bli publisert på arbeidsgruppens nettside. 
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2 Generell status 
2.1 Ytelse og responstid 
Oppetiden i 2 kvartal (april – juni) var på 100%. Målt over de siste 12 måneder (juli 2017- juni 
2018) var oppetiden 99,8%). Det var en hendelse nyttårsaften, samt noen hendelser 
oktober/november (sistnevnte er ikke reflektert i rapportene). 
 
Responstid i andre kvartal var på 100 % av søkene ble gjennomført på under 2,5 sekunder i 
andre kvartal. Tilsvarende tall for første kvartal var 99,9 %. 
 

2.2 Nytt grensesnitt 
33 institusjoner har tatt i bruk det nye grensesnittet. På IGeLU-konferansen kom det signaler fra 
Ex Libris de ønsker flest mulig over på nytt grensesnitt. 
 
Arbeidsgruppen diskuterte en anbefalt frist for å ta i bruk det nye grensesnittet. Basert på at det 
har vært signalisert at overgangen skal skje primært på frivillig basis ble det foreslått anbefalt en 
frist ut 2019. 
 
Bakgrunnen for anbefalingen er at det klassiske grensesnittet ikke blir videreutviklet. 
Arbeidsgruppen har tidligere vedtatt at nytt grensesnitt prioriteres, men det kan være endringer 
som er ønskelig som fører til utilbørlig ulempe for det klassiske grensesnittet og som av den 
grunn må avventes. 
 
Overgang til nytt grensesnitt vil også redusere behovet for brukerstøtte på det klassiske 
grensesnittet og det vurderes dithen at en frist vil gi et insentiv til å sette i gang lokale prosesser. 
 

2.3 August-release 
Skulle vært installert på produksjon 9. September, men ble utsatt pga feil i funksjonen for lenke 
fra Min konto til dokument. Høydepunkter i oppdateringen er: 

• Forbedringer i påloggingsmeny/toppmeny 
• Forrige/neste i detaljert visning 
• Støtte for Æ, Ø og Å i A-Z for tidsskrift/database 

o Rotet med rekkefølgen. Er meldt inn. Vil bli aktivert når rettet 
• Visning av toppmeny i lenketjenersiden (legges inn sentralt) 
• Lavere ranking av book-reviews vs books i Primo Central Index 
• Eksportmuligheter og lenke til dokument fra Min konto 

o Feiler i sandbox – meldt inn, respons at det skulle bli rettet før oppdatering, men 
det ble ikke tilfelle. Oppdateringen utsatt inntil videre 

 
Med August-releasen kommer også mulighetene for å skille mellom forfatter og bidragsyter i 
søk. En mulig fordel er at dette vil kunne gi høyere rangering til hovedforfatter, mens en mulig 
ulempe er at dette innfører et skille i avansert søk. Det er vanskelig å sette klare kriterier for 
hvem som skal være hva og at dette blir forstått av brukerne. På bakgrunn av dette besluttet 
arbeidsgruppen at dette ikke skal bli innført for konsortiet. 
 

3 Oppsummering av inntrykk fra IGELU 
 
Generelle inntrykk:  
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Fungerer som en møteplass mellom leverandør og andre brukere av Ex Libris produkter. En 
viktig bestanddel ved konferansen. Gir en mulighet til å få en generell oppdatering på 
produktutviklingen hos Ex Libris, samt se hva andre holder på med. Gode muligheter for 
networking. 
 
Litt repeterende tematikk i noen sesjoner. 
 
Unit, avd. BIBSYS ble valgt inn son en representant i IGELU Steering committee. 
 
Produktoppdateringer: 
Lite nytt om Primo og discovery. Var mer bakoverskuende enn tidligere. Ønske om at flere tar i 
bruk Primo VE og noen skjulte signaler om at flere flyttet over på nytt grensesnitt. 
 
Neste konferanse vil finne sted i Singapore. Dette vil kunne få konsekvenser for møtefrekvensen 
i arbeidsgruppen ved at det ikke planlegges inn workshops i 2019. 
 

4 Primo VE 
Primo VE er Primo med back-office flyttet inn i Alma. Fordelene med Primo VE er umiddelbar 
publisering og at resultat av noe konfig vises umiddelbart. Ulempene er mindre fleksibilitet, 
blant annet i normalisering av poster, usikker/mangelfull konsortiestøtte – mye flyttes nedover 
til institusjonsnivå (kan ikke distribueres fra Network), dårlig støtte for eksterne lokale baser og 
en sterk lock-in (kan ikke bytte biblioteksystem uten å også måtte skifte discovery). 
 
Primo VE er i utgangspunktet beregnet på mindre biblioteksom har både Alma og Primo der 
back-office er lagt inn i Alma som en lavere terskel, men med mindre funksjonalitet/muligheter. 
Som en eksisterende installasjon i konsortie med et velfungerende konfigurasjonsoppsett er 
ikke Primo VE relevant. 
 
Primo VE bel tatt opp som tema på møte med Ex Libris ledelse og Unit/BIBSYS. Det er vanskelig 
for å se fordelene pr nå utover publiseringen. Det ble besluttet at konsortiet sitter på gjerdet og 
avventer situasjonen foreløpig – og vil eventuelt ta opp tråden i 2019. 
 
Arbeidsgruppen støttet denne beslutningen. 
 

5 Workshop om bestillinger i oktober 
Det er planlagt en workshop i oktober der tema er å gjennomgå hvilke bestillinger som fungerer 
og hvilke som ikke fungerer hensiktsmessig i Oria. 
 
Som en forberedelse til workshopen må det forberedes ett sett med eksempler for diskusjon. Det 
ble besluttet at UiO, UiB og NB får hovedansvaret for dette. UiB deler en mappe/dokument i 
Office 365 med arbeidsgruppen for samhandling. 
 
Et tema vil også vurdere å lage en egen kopibestillingsfunksjon i Oria til erstatning for de 
eksisterende funksjonene. 
 
Det er avtalt et møte med produktansvarlig for Primo i etterkant der representanter fra 
arbeidsgruppen vil gjennomgå eksemplene på det som ikke fungerer optimalt, sammen med Ex 
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Libris. Resultatet av workshopen må være å velge ut de viktigste / mest problematiske 
bestillingene og finslipe eksemplene. 
 

6 Autoritetsposter i trefflisten 
Som et ledd i arbeidet for Nasjonalbiblioteket med å sette opp en Oria-instans for autoriteter vil 
alle autoritetsposter gjøres søkbare i Oria (hvis aktivert). Disse kan da inkluderes i søketreffene 
og vil gi lenke til søk på (lokale) poster som bruker autoriteten, samt danne en inngang mot 
semantisk web når denne realiseres. 
 
Det ble besluttet at Unit, avd. BIBSYS aktiviserer dette for NTNU, UiB, UiO, NB og OsloMet i 
sandbox for testing. 
 

7 BIBSYS-konferansen 2019 
BIBSYS-konferansen vil bli avholdt som vanlig i mars 2019. Konferansen vil være rettet inn mot 
de ulike produkter og tjenester i konsortiet og arbeidsgruppene vil være involvert i arbeidet. 
Alle arbeidsgrupper er representert i programkomiteen gjennom arbeidsgruppens leder. 
 
Programkomiteen ønsker innspill til tematikk. Arbeidsgruppen kom med disse forslagene: 
Oria 

• Oria status 
• Discovery vs lenketjener – trenger vi discovery? 
• Oria API’er – hva kan de brukes til? 
• Primo Studio 
• Praktiske tips og tricks 

o Eks: resource Recommender (at den finnes og hvordan) 
• Statistikk – hva gjør brukerne og hvordan bruke statistikken 

 
Generelt / Annet 

• Open Acess / Open Data / Open Science 
• IGELU & NERS & Ideas exchange – Hva er dette og hvordan virker det? Påvirkning 
• Grunnkurs i analytics 

 
 

8 Primo Studio 
Asbjørn demonstrerte Primo Studio1 som er et verktøy for å endre utseende og funksjon i nytt 
grensesnitt for Oria. 
 
Det er laget en veiledning2 om primo Studio som er publisert på nettsidene. 
 

                                                             
1 http://primo-studio.exlibrisgroup.com/ 
2 http://www.bibsys.no/wp-content/uploads/2018/07/Endre-utseendet-p%C3%A5-nytt-grensesnitt-
med-Primo-Studio.pdf 
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9 Collection Discovery 
Det er lagt inn funksjonalitet i Alma/Primo som gir en dedikert visning av samlinger 
(collections) som er opprettet i Alma i Oria. Dette er aktivert og kan tas i bruk. UiO har testet 
dette i forbindelse av Alma-D og papyrussamlingen Minuskel3. 
 

10 Innmeldte saker 
Det var ingen innmeldte saker. 
 

11 Eventuelt 
Det ble meldt inn to saker til eventuelt: 

• Status på autocomplete 
• Blanding av norsk og engelsk i grensesnittet 

 

11.1 Status på autocomplete 
Det er opprettet to saker knyttet til autocomplete i Oria: 

• Hvorfor man får forslag som fører til null treff 
• Hvorfor ikke forslag fra poster fra konsortiet blir inkludert i indeksen for forslag 

 
Begge saker var opprinnelig planlagt rettet i 2017/ eller første halvdel av 2018 av Ex Libris, men 
begge saker er foreløpig utsatt til andre halvdel av 2018. Disse sakene er fast punkt på agendaen 
for månedlige statusmøter med Ex Libris. 
 

11.2 Blanding av norsk og engelsk i grensesnittet 
I enkelte tilfeller ser man at det er en blanding av norsk og engelsk i grensesnittet. Dette kan ha 
to årsaker: enten mangler oversettelsene til norsk (bokmål, nynorsk og samisk), eller så fanger 
ikke grensesnittet opp hva som er valgt språk i grensesnittet. Sistnevnte er typisk i forbindelse 
med informasjon fra Alma som integreres i grensesnittet. Det arbeides med oversettelser 
fortløpende og det er registrert saker hos Ex Libris for de tilfellene der vi ser at systemet ikke 
fanger opp valgt språk. 
 
En problemstilling med tekster er at de pga en feil i Alma ikke kan oppdateres og distribueres. 
Dette er meldt inn og skal rettes i november-releasen. 
  

                                                             
3 https://bibsys-almaprimo.hosted.exlibrisgroup.com/primo-
explore/collectionDiscovery?vid=UIO&lang=no_NO 



Unit – Direktoratet for IKT og fellestjenester i  
høyere utdanning og forskning 
 

6 

 

Vedlegg 1: Oppsummering av aksjonspunkter fra tidligere referat 
 

Utførte oppgaver 
Aktivere fasett for nye bøker Utført 
Skjule fasett for nye bøker som default Utført 
Aktivere tomt bestillingsskjema for alle Utført 
Databaser som en materialtype i avansert søk, fasettvisning og som 
visningstype 

Utført 

Endre sortering av språk i avansert søk Utført 
Endre rekkefølge på seksjoner i detaljert visning Utført 
Endre rekkefølge og antall fasettverdier Utført 
Endre «Gjest» til «Logg på» Utført 
Aktivere funksjon for søkeutvidelse Utført 
Oppdatere tekster for null-treff-siden Utført 
Aktivere Finn og bestill for e-ressurser (for de som ønsket det) Utført 
Økt kontrast på søkebokser i avansert søk Utført 
Endre farge på Logg inn melding og venstrejuster teksten Utført 
Fjerne forteksten «Plassering» i eksemplarvisning Utført 
Fjerne gulfarge i valgt arkfane i Min konto Utført 
Open Access indikator på poster fra PCI og lokalt Utført 
Endre navn på indeks fra «Framstillingsform» til «Sjanger og form» Utført 
Fjerne 655 fra generell emneindeks Utført 
Samle eksportfunksjonene i Send til Utført 
Bytte rekkefølge på E-post og Siter i Send-til Utført 
Endre farge på tilgjengelighet på tidsskrift med Sjekk beholdning til grønn Utført 
Utheve bestillingsknapper i Oria Utført 

 

Påbegynte, men ikke sluttførte oppgaver 
Legge til «nor» som språkkode på alle poster 
som er kodet med enten «nob» eller «nno» (i 
tillegg til den spesifikke koden) 

Sak hos Ex Libris om håndtering av PCI. Ikke 
utført for lokale poster ennå 

Fasett for kapitler (materialtype) Testet, men antallet ble ikke korrekt. Løsning 
fra Ex Libris ikke iverksatt 

Flytte søkeindeks Framstillingsform mellom 
Geografiske emneord og Lokal klassifikasjon i 
avansert søk 

Påbegynt 

 

Ikke påbegynte oppgaver 
Oppdatere visningstekster i detaljert visning 
(forfatter med funksjon, fortsettelse av/som) 

 

Eksportfunksjoner skal få samme logo Ser ikke ut til å være mulig pr i dag, men tror 
mulig med November-release 

Oppdatere tekster om fjernlån Feil i Alma som hindrer tekstoppdateringer 
(rettes i Alma November release). 

Oppdatere status-tekster i låne-
/bestillingsoversikt 

Feil i Alma som hindrer tekstoppdateringer 
(rettes i Alma November release). 

 


